
Protokół  nr XL/10 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu  27 maja  2010r. 
 

1.  Otwarcie  obrad  XL  Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              Przewodniczący Rady Gminy p. Lech Kossak o godz. 905 otworzył obrady XL Sesji 
Rady Gminy Brody.  
Na podstawie listy  obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo obecnych było 11. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: p. Dagmara Dobrzańska, p. Andreas Gargalis, p. Ryszard 
Kowalczuk. 
Radny T. Stojecki  wcześniej zgłosił, że spóźni się na posiedzenie. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 
Uwag nie zgłaszano. 
Przewodniczący prosił o przegłosowanie kto jest za proponowanym porządkiem obrad? 
Porządek obrad został  przyjęty jednogłośnie. 
 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

M. Tracz – brakuje zapisu dot. pierwszego głosowania w uchwale dot. górnych stawek opłat za 
usługi odbierania odpadów komunalnych. 
 
Przewodniczący Rady sprawdził w protokole i stwierdził, ze wszystko jest wpisane. 
Przewodniczący prosił o przegłosowanie przyjęcia protokoły. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 10 radnych, 1 osoba głosowała przeciw. 

3.  Informacja  Wójta o działaniach  podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wójt przedstawił informację na piśmie , radni ją otrzymali w materiałach sesyjnych. 
Dodatkowo poinformował o bieżących sprawach. 
- na naszym terenie nie ma zagrożenia powodzi.  
  Na międzywalu w Zasiekach  utworzyła się enklawa, która mogła stanowić zagrożenie dla 
  nurtu wody. 
  Na pisemną interwencję  Wójta  blokada  została  zlikwidowana.   
- wystąpiono do WZiR Krosno o weryfikację pozwolenia wodnoprawnego  w Jałowicach,  
  ponieważ zastawka powoduje podtapianie  
- w poniedziałek 31.05.2010r. planuje z kierownikiem ZGKiM przewiezienie  p.Szczygłowskiej 
  do lokalu w Suchodole. 
- od poniedziałku sukcesywnie pobocze dróg wojewódzkich i powiatowych będą wykaszane, 
- w ub. sobotę odbyły się międzygminne  zawody pożarnicze. Nasza drużyna dziewcząt zajęła I 
  miejsce, chłopców I miejsce, seniorzy III miejsce. 
  W nagrodę przywieźliśmy pompę o wartości 1.200 zł. 
- odbyły się uroczystości 1-3 majowe. Wójt podziękował za pomoc radnym p. Z. Bejnarowiczowi 
  oraz  p. Z. Bednarskiemu. 
 
4.  Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących komisji o działaniach 
      podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady; 
- uczestniczył w Dniu Bibliotekarza, 
- 18.05.2010r. – był obecny  na posiedzeniu Komisji Planu, Budżetu, 
-  20.05.2020r. w Urzędzie ustalał porządek obrad, 
-  21.05.2010r. uczestniczył w posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych 
 
Z. Bednarski  stwierdził, ze komisja Planu, Budżetu obradowała 18.05.2010r. omówiła tematy 
zgodnie z planem pracy . radni otrzymali wnioski i ustalenia na piśmie. 
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M. Tracz spytał dlaczego komisja przeniosła na czerwiec  rozpatrzenie  projektu uchwały w spr. 
podwyżki dla Wójta? 
 
Z. Bednarski odpowiedział, że nie chcieli podejmować decyzji, ponieważ nie było pełnego 
składu komisji , było tylko 5 osób. 
 
M. Tracz poinformował, że posiedzenie komisji Spraw Społecznych odbyło się 21.05.2010r. 
Pracowano nad tematami wynikającymi z planu pracy. . Wnioski radni otrzymali na piśmie. 
 
Radny p. E. Rudnicki odczytał protest członków Komisji Spraw Społecznych  na zachowanie 
radnego p. Marka Tracza. ( Protest jest zał. do protokołu.). 
 
O godz. 9,20 na salę obrad wszedł radny T. Stojecki. 
 
M. Tracz -  jeżeli chodzi o jego wypowiedź na komisji, to powiedział, „że nie jest”, a to jest 
różnica, … a to, że podniósł głos, zdenerwował się. To świadczy o tym, że jeżeli otrzymuje 
odpowiedź Wójta na interpelacje ( na odpowiedź Wójt miał ponad miesiąc czasu) ………….. 
Kwestie zabezpieczenia środków, uchwały rady Gminy zostały załatwione proceduralnie i na 
ostatni dzień Wójt blokuje prace, kiedy kierownik ZGKiM jest już na działce, to świadczy o tym, 
że Wójt nie bardzo przykłada się do tego co robi. Nie wyobraża sobie czegoś takiego, żeby Wójt 
wchodził w kompetencje kierownika ZGKiM, który ma zadanie opomiarować, podłączyć i 
zabezpieczyć wodę , żeby ktoś w ostatniej chwili blokował coś takiego . Jego zdaniem jest to 
może nieświadome, niecelowe, ale my w ten sposób tracimy pieniądze. To nie jest pierwsza 
sytuacja, gdy Wójt zablokował coś takiego. Wcześniej miało to miejsce na pałacu, gdzie 
kierownik stracił na tym 14 – 15 tys. zł. te pieniądze traci Urząd Gminy. Teraz mamy problem z 
przekazaniem pieniędzy,. bo my tych środków nie mamy. 
 
T. Stojecki – był świadkiem tego zdarzenia ale jest zdziwiony, bo jeżeli nawet radny M. Tracz 
używa niewłaściwych słów pytając Wójta czy jest mądry czy nie, tam nie była rozmowa tylko 
pomiędzy p. Traczem a Wójtem , ale to było posiedzenie komisji , Pan Wójt miał wtedy 
możliwość przedstawienia racji , dla których zdecydował się wydać polecenie kierownikowi żeby 
ten jednak nie wykonał opomiarowania  mimo, że inna  była odpowiedź, że do końca maja 
będzie, no i wiedział, że nas to jako radnych interesuje , radni dążą do tego by wszystkie punkty 
w Brodach zostały opomiarowane. Dziwi się, że Wójt nie chciał wykorzystać komisji jako forum  
na przedstawienie swoich argumentów. 
 
Przewodniczący Rady – padło słowo, że Wójt zablokował opomiarowanie p. Schlaffke. Radni 
są za tym, by sukcesywnie opomiarować wszystkich. 
Czy Wójt zablokował czy zawiesił  wykonanie tych prac? 
 
Wójt te prace zawiesił, jest również za tym by było 100% opomiarowania gminy. 
Zawiesił prace nad opomiarowaniem fermy p. Schlaffke, ponieważ uważa, że miejsce 
zainstalowania wodomierza jest nieracjonalne. Opomiarowanie będzie wykonane do końca 
sierpnia.   
 
5.  Funkcjonowanie rolnictwa na terenie Gminy w świetle pomocy ze środków unijnych. 

Omówienie tego punktu odłożono na później, gdy przybędzie pracownik ODR p.Franciszek 
Banaszyński. 
 
6.  Propozycje form wypoczynku dzieci i młodzieży podczas wakacji. 
Punkt przeniesiono  na później. 
 
7.  Możliwości aktywizacji  bezrobotnych  oraz pomocy  ubogim  i  bezrobotnym. 
 
Informację na piśmie przedstawiła lider Biura Pracy p. Anita Piszczek. 
 



 3 

T. Stojecki spytał w jaki sposób można  polepszyć efekty prac społeczno – użytecznych , by 
sołtysi nie musieli ich nadzorować. 
 
A. Piszczek odpowiedziała, że były ustalenia, by nadzorowali ich sołtysi, można to zmienić i 
ona może jeździć,  lecz z tym wiążą się wydatki na delegacje. 
 
T. Stojecki – może trzeba wszystkich wozić do jednej miejscowości wtedy więcej zrobią. 
 
A. Piszczek – sołtys powinien dać prace, jeżeli taka osoba tej pracy nie wykona to  można ją 
wykreślić z rejestru. 
 
Przewodniczący Rady  uważa, że są  to prace 2 razy w tygodniu po 5 godz. . Zakres prac 
powinni określić sołtysi. 
Tych ludzi mobilizuje się do pracy. Dowóz do jednej miejscowości to problem.   
 
M.Tracz czy nie ma środków na delegacje? 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że są środki na wyjazdy do Biura Pracy, mało jest na wyjazdy w 
teren. 
Przewodniczący Rady uważa, ze sołtysi powinni telefonicznie kontaktować się z liderem pracy  
 
Z. Bednarski przypomniał, ze jest jeszcze Rada Sołecka  i sołtys może  te obowiązki  dla niej 
przekazać. Ludzi do pracy jest coraz to mniej. 
Pewne sprawy należy uwzględnić w funduszu sołeckim np. koszenie. 
 
8.   Podjęcie uchwał w sprawie : 

 a/ wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudo- 
     wanej, stanowiącej  własność Gminy Brody, położonej w obrębie Brożek.        
 
Radny  T. Żychliński opuścił salę obrad. 
Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 

Za  przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni  ( 11 ) 

 b/  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę gruntu, 

T. Stojecki – czy nie można by tę umowę  zrobić w jednakowym czasie z pozostałymi? 

Przewodniczący Rady przypomniał, że tę kwestię wyjaśniała pani S. Młynek, było to związane 
z innym terminem zawarcia umowy. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni (11). 
 
 c/  wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o  zezwolenie na 
      świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli  
      nieruchomości oraz  opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
      nieczystości ciekłych.  
 
T. Stojecki proponuje wykreślić Marszów do chwili jego  uruchomienia , a gdy będzie  gotowy to 
można dopisać. 
 
Wójt -  gminy obliguje taki zapis ponieważ Marszów będzie funkcjonował. 
 
T. Stojecki – na dziś zakładu w Marszowie nie ma. 
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Z. Bednarski  uważa, że zakład w Marszowie już istnieje, bo wysypisko Lubsko już jest jako 
Marszów i śmieci już tam wożą. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego T. Stojeckiego, by  w § 6 pkt 3 
wykreślić Marszów. 
 
W tym  czasie wszedł  radny  T. Żychliński . 
Za  wnioskiem głosowały 2 osoby, przeciwko – 8 osób, 2 wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 był przeciwny, 2 wstrzymało się od głosu. 
  
    d/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2010r.  

Pani Skarbnik prosiła, by radni wpisali w swoich materiałach zmiany w podstawie prawnej  
uchwały. 
Dojdzie zał. nr 10, w dochodach w zał. nr 1 zmienią się  §,  w wydatkach  do zał. nr 2 dojdzie § 
902 i 919 – przystąpienie gminy do programu usuwania azbestu. Jest szansa otrzymania 50% 
zwrotu. Posiadamy ok. 150 takich obiektów. 
 
T. Stojecki w zał. nr 3a pkt  2 budowa sieci wodociągowej i sanitarnej dla m. Jeziory Wysokie – 
to nie jest  tylko dla J. Wysokich.  
Wcześniej były wymieniane również inne miejscowości. 
 
Pani Skarbnik  wyjaśniła, że jest to nazwa zadania  na 2010r. tak jak zostało to ujęte w PROW. 
 
Przewodniczący Rady – czy kwota 7.627.000zł.  jest  tylko na jedno zadanie? 
 
Pani Skarbnik  stwierdziła, że nie, te łączne koszty finansowe nie mają wpływu na rok 
budżetowy  2010. 
 
T. Stojecki proponuje wpisać wszystkie miejscowości tak jak było wcześniej. 
 
Pani Skarbnik  - to trzeba wtedy rozbić na poszczególne miejscowości. Dopisanie tych 
miejscowości to nie zadanie na 2010r.  
 
Przewodniczący Rady – kwota 7.627 tys. mówi o jednym zadaniu, a wiemy, że to zadanie 
będzie na ponad  2 mln. 
 
T. Stojecki – czyli uchwalamy na kilka miejscowości ( żeby to nie uciekło) 
 
Pani Skarbnik – na rok 2010 mamy to zadanie, którego nazwa brzmi ”budowa sieci 
wodociągowej oraz  kanalizacyjnej sanitarnej i grawitacyjnej i tłocznej  wraz z pompowniami 
ścieków  dla m. Jeziory Wysokie” na rok budżetowy 2010 wynosi ( cała wartość 2..525.000 zł.) a 
łączne koszty finansowe ujęte były z pozostałymi miejscowościami w tej inwestycji. 
 
T. Stojecki – mówi o nazwie, jeżeli ktoś spyta na co uchwalali, to nie będzie wiadomo na co, bo 
nie ma tam wpisanych   poszczególnych wsi.  
Pani Skarbnik nie może w tej chwili powiedzieć nic konkretnie, musiałaby zmieniać cały 
załącznik inwestycyjny, i dopisać poszczególne zadania. 
 
T. Stojecki już na komisjach zwracał uwagę że zapis jest niewłaściwy. 
 
Pani Skarbnik – dopisanie tych miejscowości teraz to nie będzie zadanie na rok  2010. 
Aby wartość zadania była taka jaka powinna być, to  proponuje w  załączniku nr 3 wykreślić 
kwotę 7 mln. zł. i wpisać kwotę jaka jest na 2010r. czyli 2.525 tys. zł. i automatycznie w pionie  
w kolumnie- łączne koszty  -przekreślamy 19 mln.zł. i wpisujemy kwotę  13. 944.703  zł. i zał 3a  
również tak samo zmienić. 
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T Stojecki na lata 2010-2012 nie ma ujętych miejscowości. 
 
Pani Skarbnik  
Plan inwestycyjny zrobiony jest tylko na rok 2011 i 2012   nie mamy zadań jeżeli chodzi o 
pozostałe miejscowości. 
Na rok 2011 będziemy podejmowali uchwałę , jeżeli chodzi o wieloletnie plany finansowe . Przy 
uchwale budżetowej na 2011r. musimy podjąć uchwałę na  wieloletnie plany inwestycyjne – rok 
budżetowy i następne 3 lata. Czyli będzie to uchwała na 4 lata. Być może w tej uchwale to się 
nam pojawi. 
 
T. Stojecki  jeżeli  się okazuje, ustalamy, że priorytetem jest kanalizacja   i były  dwie drogi ( 
drogi wycinamy bo nie ma pieniędzy)  teraz się dowiadujemy, że nie będziemy wpisywać 
tamtych miejscowości bo na 2011 i 2012 nie jest to zaplanowane,  a okazuje się , że na 2011 
jest zaplanowane na ścieżkę rowerową to  co jest priorytetem? 
Wydawało mu się, że trzeba pilnować ……. to co było koncesus. Teraz kocesusu nie ma i nie 
chodzi nam o kanalizację. Był przeciwny wykreślaniu zadań na drogę, bo uważa, że to jest 
konieczne dla wszystkich mieszkańców, natomiast w tym momencie okazuje się, że budowa 
ścieżki rowerowej jest planowana, a dla miejscowości Nabłoto, Suchodół uznajemy, że nie, jak 
ma to rozumieć ? 
 
Z-ca Wójta przypomniał historię wieloletniego planu inwestycyjnego, który był zmieniany 
wielokrotnie.  
Zmienialiśmy go pod bieżące potrzeby. Kiedy składaliśmy wniosek do listy indykatywnej do 
Marszałka, (gdzie zostaliśmy skreśleni ) były te wszystkie inwestycje – Zasieki, Brożek, 
Janiszowice , Nabłoto Datyń, Jeziory Wysokie. 
Te wszystkie miejscowości były ujęte. W związku z tym, że z listy indykatywnej nas skreślili , 
została  ewentualność PROW, do którego mogliśmy złożyć na określoną kwotę. Jedynym 
zadaniem, które spełniało warunki były Jeziory Wysokie . Złożyliśmy więc wniosek, który został 
zaakceptowany. 
Do realizacji w przyszłym roku pozostało zwodociągowanie Zasiek, Brożka i Janiszowic. 
Zadanie to zostało uznane za priorytetowe, gdyż ma związek z uchwaloną zmianą planu Zasiek. 
 
T. Stojecki – jeżeli spojrzymy na limity wydatków na inwestycje to się okazuje, że kanalizacja 
wypada, mamy utrzymaną wodę w Zasiekach , Brożku i Janiszowicach  ( większość rady była 
za tym) ale z tego wynika, że chcemy ścieżkę  rowerową  i wodę  natomiast  sieć wodociągowa, 
kanalizacja  sanitarna w tych miejscowościach  nie jest w tym momencie priorytetem dla tego 
składu rady. 
 
Przewodniczący Rady  prosił, by radny nie wprowadzał w błąd pozostałych radnych i 
przekonywał ich swoimi stwierdzeniami, że nie ma priorytetu. Bo jeżeli radny czegoś nie 
rozumie , jeżeli Wójt przedstawia i radni głosują  za tą propozycją  żeby ująć na obszary  
wiejskie i  wejść chociaż w J. Wysokie to musieliśmy zrobić tak, a nie inaczej. 
Zadaniem Gminy jest woda i idziemy w tym kierunku, a ta zmiana z  kanalizacją w  J. Wysokich 
to jest zrozumiałe, żeby w obszarach wiejskich otrzymać   pieniądze, trzeba było tak stworzyć 
budżet i  plan , żebyśmy byli wiarygodni, że mamy zabezpieczone na to środki. 
 
Z-ca Wójta -  zadania , które nie znalazły się w planie wieloletnim to Nabłotno, Datyń , 
Suchodół. Nie odstępujemy od nich, ponieważ mamy dokumentację i pozwolenie na budowę, 
które też traci ważność. Jesteśmy zainteresowani tym, by je zrealizować. To rada podejmuje 
decyzja a gmina je realizuje. 
 
Przewodniczący Rady – ma nadzieje, ze pozostali radni to zrozumieli, że jeżeli mieliśmy 4 
miejscowości do skanalizowania , jednak to nie wyszło, zostaliśmy skreśleni z listy indykatywnej 
to wchodzimy chociaż w jedną, i weszliśmy w obszary wiejskie. Każdy z radnych za tym 
głosował. 
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Z. Bednarski – jest to zadanie na 2010r. W latach 2011.- 2012 w planie inwestycyjnym 
wieloletnim mamy te inwestycje zapisane. My dzisiaj dyskutujemy  o zmianach środków na  tą 
miejscowość. 
 
Przewodniczący Rady - z czterech pozostawiliśmy jedną,  ale nikt nie zapomniał o trzech 
pozostałych. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały dot. zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody 
na 2010r. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 2 radnych głosowało przeciw. 
  
6.  Propozycje form wypoczynku dzieci i młodzieży podczas wakacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych p. Barbara 
Czahajda zapoznała zebranych z ofertą wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie wakacji. 
Będą organizowane  dziecińce - 16 turnusów na ok. 200 osób, na 4 godz. dziennie . 
W okresie wakacji będzie zatrudniona dodatkowa osoba w celu wydłużenia godzin 
funkcjonowania ORLIKA. 
Ogłoszony zostanie konkurs ofert na zadanie organizacji wypoczynku.  
 
T. Stojecki na posiedzeniu komisji padła  propozycja , by ktoś z organizatorów brał udział w  
komisji , może ktoś z rady. 
 
B. Czahajda  nie będzie mógł być w komisji członek organizacji, która zgłosiła się do konkursu. 
 
Przewodniczący Rady proponuje dzisiaj zaopiniować formę, a szczegóły opracować w  
czerwcu i komisje mogą się z tym zapoznać. W budżecie komisji jest zabezpieczone 12 tys. zł.  
a stowarzyszenia będą miały możliwość przystąpienia do konkursu. 
 
T. Stojecki – w przedszkolu – dzieci chętnie uczęszczają na rytmikę, czy będzie możliwość 
zabezpieczenia środków na prowadzenie tych zajęć.   
 
B. Czahajda  poinformowała, że komisja wysyła 12 dzieci na kolonie do Międzywodzia, 8 osób 
na obóz do Niesulic, 9 osób na obóz sportowy  w Rogowie. 
 
Przewodniczący Rady uważa, że można te środki połączyć ze środkami z funduszu sołeckiego 
i na wsiach zorganizować wypoczynek dla dzieci i młodzieży. 
 
Z. Bednarski – w Kole mają już środki  np. na Dzień Dziecka , czy inni też coś robią, by 
pozyskać  jakieś  środki?  
  
T. Stojecki  - nie wszystkie sołectwa planują środki na taki cel, niektóre  przeznaczają je na coś 
innego. 
 
5.  Funkcjonowanie rolnictwa na terenie Gminy w świetle pomocy ze środków unijnych. 
 
W tej części posiedzenia uczestniczył pracownik  ODR  p. Franciszek Banaszyński . 
Informacja na piśmie została radnym przesłana w materiałach sesyjnych. 
Dodatkowo omówił zasady ubiegania się o renty  strukturalne.  
 
Ustalono szczegóły wyjazdu rolników na targi  do Kalska. 

9.  Interpelacje  i zapytania radnych. 

Interpelacje :  
T. Stojecki prosi o odpowiedź Wójta na piśmie 

-   na komisji się dowiedział, na początku kadencji przeznaczono środki na zakup wodomierzy, 
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    które  nie zostały zrealizowane  
    Jak Wójt widzi kompleksowo  rozwiązanie tej sprawy,  kiedy można oczekiwać, że wszyscy 
    będą opomiarowani ? 
 
Przewodniczący Rady – Wójt może jeszcze dopisać do tej interpelacji , ile  do tej pory w 
2010r. ZGKiM  opomiarował  odbiorców wody.  
Od odbiorców wody jest pobierane 1 zł., z przeznaczeniem na wymianę wodomierzy już 
istniejących, ile takich wodomierzy wymieniono, Z tego co wie,  w 2009r. te środki przeznaczono 
na inne cele w ZGKiM. 
    
T. Stojecki - był robiony kosztorys na poprawę drogi do Jałowic  -niwelowanie garbów. Ma to 
być kwota ok. 30 tys. + vat. 
Prosi o odpowiedź na piśmie czy jest szansa by w tej kadencji to zadanie było zrobione.  
 
M. Tracz 
- opłata za przedszkole, nie wiadomo za co płacą, bo dzieci są w przedszkolu o godz. 7,45 a  
wyjeżdżają o  godz.13,45, za pierwszą rozpoczętą godz. płaci się 2 zł.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że pobyt dzieci za 5 godz. w Przedszkolu  jest bezpłatny. 
 
M. Tracz 
- czy dane o Stowarzyszeniach są umieszczone w BIP ? 
- nie otrzymał odpowiedzi na interpelacje, prosi o zachowanie terminów,  
  Radca prawny obecny na sesji przekazał  odpowiedź na piśmie, na ręce Przewodniczącego   
- było mówione, że kontenery zostaną sprzedane, a  otrzymane środki zostaną przekazane na 
  cele socjalne.Czy były ogłoszenia o sprzedaży w gazecie lub w innej formie  rozpropagowane? 
- jakie są dalsze plany co do budynku po Straży Granicznej, kto będzie go pilnował? 
- chodzi o podwyżkę dla Wójta,  sołtysi też wykonują wiele spraw, telefonów, czy  Wójt bierze 
  pod uwagę to, że sołtysi też ponoszą koszty. Czy zaplanował  jakieś środki na ekwiwalent, czy 
  też opłaty za telefony  dla sołtysów? 
- jest informacja odnośnie utylizacji azbestu, byłem u p. Młynek ale ona pewnie zapomniała, 
- odnośnie oczyszczalni przydomowych - kiedyś była rozmowa, że będzie rozpatrywana  
  możliwość dofinansowania do budowy oczyszczali przydomowych. Czy jest to brane pod 
  uwagę, czy też każdy musi robić je  z własnych środków. 
- odnośnie protestu komisji Spraw Społecznych – jeżeli osoby się podpisują pod komisją spraw  
  społecznych  to powinni mieć świadomość, że to nie jest ich komisja  ,… 
 
Przewodniczący Rady  przerwał mówiąc, że to jest interpelacja do Wójta i to może przekazać 
w wolnych wnioskach. 
M. Tracz – mówiono, że jest agresywny, prosi by Wójt mu odpowiedział na pytanie – jeżeli na 
interpelację z 26 marca Wójt oświadczył na piśmie,  że przyłącze będzie wykonane do 31 maja  
jednak realizacja  nie doszła do skutku, druga sprawa - odbiór świetlicy w Kumiałtowicach miał 
być do 30.kwietnia – dzisiaj jest maj i nie ma odebranej świetlicy, następna sprawa to 
dofinansowanie z komisji RPA, wniosek był złożony w ub. roku , dostał odpowiedź, że wniosek 
złożono po terminie i tych środków nie otrzymał. Okazuje się, że  miejscowość Biecz złożyła 
wniosek po terminie i otrzymali środki. Jak na to patrzeć? Jak podsumować takie działanie 
Wójta? 
Wójt  to zanotował. 
 
Z. Bednarski  
–    zapytanie : został złożony przez Stowarzyszenie Inicjatywa w Kole wniosek w spr. zmiany 
pkt 13 uchwały o  pożytku publicznym , chodzi o dofinansowanie do projektu z 15% do 30%. To 
było przesuwane w terminie , niedługo projekt będzie realizowany i nie jest nic z tym zrobione. 
Panie się pytają, czy będą mogły liczyć na 30% czy też pozostaną z 15%. 
-    interpelacja-  zostały spalone kosze na opakowania plastikowe w Brodach. Czy gmina nie 
zostanie obciążona za dewastację tych koszy? Może lepiej je wyczyścić i pomalować . 
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Ubolewa nad tym, że nikt z mieszkańców nie zareagował i nikt nie widział, chociaż kosze stoją 
w widocznym miejscu. 
 
M. Tracz – osoby z OSP jeżeli wyjadą na akcję powodziową to mają nie dostać zapłaty za ten 
dzień tylko ekwiwalent 18 zł. Czy znajdą się chętni na taki wyjazd?  
 
T. Stojecki spytał, kiedy kierownik ZGKiM  zrealizuje wykonanie ogrodzenia cmentarza w Kole. 
 
Z. Bednarski – gdyby radni nie „bili piany” to cmentarz już dawno byłby ogrodzony. Do dnia 
dzisiejszego kierownik jeszcze nie kupił wszystkich materiałów za 10 tys. potrzebnych do 
ogrodzenia cmentarza. 
 
Przewodniczący Rady – jeżeli dzisiaj usłyszał , że kierownik lub Wójt w porozumieniu, wybrali 
najpierw sprawę przekwaterowania  rodziny z Ośrodka zdrowia do Suchodołu, to niech najpierw 
to zrealizują, a później ogrodzenie cmentarza. 
 
M. Tracz – to kolejny przykład na to, że  radni dostają pisma, których nikt nie realizuje. W dniu 
30.01.2009r. – ogrodzenie w Kole – pismo i wyjaśnienie, że na ten cel jest kwota 5 tys. zł. na 
ogrodzenie siatką z trzech stron., z przodu ogrodzenie betonowe zakupione przez 
mieszkańców. Więc jak  to wygląda na dzień dzisiejszy ? 
 
10. Wolne wnioski.    

Anna Kotwicka – prowadzi gospodarstwo agroturystyczne w Brodach. 
Ostatnio zwracała się do Urzędu o wznowienie drogi. 
Na wszystko o co się zwracała do Urzędu otrzymywała odpowiedź negatywną.  
Teraz prosi o odtworzenie i wykonanie drogi dojazdowej. 
Uważa, że nie ma poparcia w gminie ani w Radzie. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że komisje to przepracowały  
 
Z-ca Wójta stwierdził, że odtworzenie drogi to są ogromne koszty 60 tys zł. + VAT ( wersja bez 
utwardzenia) , 78 tys. + VAT z utwardzeniem,  oraz projekt 9 tys.zł. + VAT. Należy zebrać 
warstwę ziemi i podbudować ją.   
 
Przewodniczący uważa, że dzisiaj i tak nic nie wymyślą. Komisje w czerwcu mogą to jeszcze 
raz przepracować, ale nic nie obiecywać. W budżecie nie ma na to zadanie środków 
Jeżeli byłaby jakaś kwota, to czekają inne drogi np. do szkoły , do GS czy też do Jałowic. 
 
T. Stojecki stwierdził, że oni też mają problem z drogą do Jałowic. 
 
M. Tracz jako sołtys prosi o ponaglenie Starostwo Powiatowe, by naprawili dziury w drodze w 
Kumiałtowicach.  
 
11. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
O godz. 1135 Przewodniczący Rady p.Lech Kossak zamknął obrady XL Sesji Rady Gminy 
Brody.  
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


